
P r o t o k ó ł Nr LI/2024 

z sesji Rady Gminy Skoroszyce 

z dnia 26.01.2024 r. 

 

W dniu 26.01.2024 r. w Sali posiedzeń Urzędu Gminy w Skoroszycach odbyła Sesja Rady 

Gminy. 

 

Na sesji obecnych było 13 radnych 

Nieobecni: Radna U. Fornalik, Radny M. Kapinos 

Ponadto obecni byli: 

Pani Wójt – Barbara Dybczak, Z-ca Wójta – Bernard Rudkowski, Pani Skarbnik –Agnieszka 

Kaczmarczyk, Kierownik ZOiW, Kierownik GOPS, Dyrektor ZSP Sidzina, Z-ca Dyrektora 

ZSP Chróścina i Skoroszyce, Mecenas. 

 

Ustalam następujący porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad. 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji 

3. Informacja z pracy Wójta za okres od poprzedniej sesji. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2024 rok. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu 

7. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia zasad i wysokości diet przewodniczącym organu 

wykonawczego jednostki pomocniczej 

8. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji celowej z budżetu Gminy Skoroszyce na 

prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru 

zabytków na terenie Gminy Skoroszyce - Stary Grodków 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji celowej z budżetu Gminy Skoroszyce na 

prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru 

zabytków na terenie Gminy Skoroszyce – Sidzina. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla części obrębu Giełczyce. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla części obrębu Sidzina. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji zadania pod nazwą „Od Juniora do 

Seniora – aktywnie spędzaj czas – 4. edycja” w ramach 6. edycji Marszałkowskiego Budżetu 

Obywatelskiego Województwa Opolskiego 

13. Wolne wnioski i zapytania. 

14. Odpowiedzi na wnioski i zapytania. 

15. Zakończenie posiedzenia. 

Ad. 1 Przewodniczący Rady Gminy Skoroszyce Pan Henryk Sokołowski odczytał porządek 

obrad, poprosił o rozszerzenie porządku obrad o pkt: 

12a- Podjęcie uchwały w sprawie braku woli usunięcia obiektu „Poległym za Wolność Naszą 

i Waszą” 

12b- Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu i dzierżawy 

na okres kolejnych 3 lat 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie w tej sprawie. 



Za rozszerzeniem porządku obrad o punkt 12a głosowało 13 radnych, przy nieobecności Radnej 

U. Fornalik, Radnego M. Kapinos 

Za rozszerzeniem porządku obrad o punkt 12b głosowało 13 radnych, przy nieobecności Radnej 

U. Fornalik, Radnego M. Kapinos 

 

Ad. 2 Przewodniczący RG zaproponował głosowanie nad przyjęciem protokołu z poprzedniej 

sesji bez odczytywania. Zaproponował głosowanie. 

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych. 13 radnych głosowało za przyjęciem protokołu z sesji 

z dnia 29.12.2023 r. bez odczytywania 

 

Ad. 13 Sprawozdanie Wójta – styczeń 2024 r. 

 

Szanowni Państwo, P. Przew, P. Radni, Sołtysi, Pracow. samorządowi, przedstawiam Państwu 

sprawozdanie Wójta Gm. od ostatniej sesji RG dn. 29.12.23 r. do dziś 26.12.24 r. 

4.01.24 r. 

Kolejne spotkanie z przedstawicielem firmy, który chce budować sklep Biedronka 

w Skoroszycach. Sprawa, która budzi kontrowersje to odwodnienie działki. 

10.01.24 r. 

Gala Wręczenia Nagród – Ranking Gm. Woj. Opolskiego. Gm. Skoroszyce – 3. miejsce 

w kategorii Lider Pow. Nyskiego. Fundacja Rozwoju Demokracji Lokalnej. Z dumą ogłaszam, 

że nieustannie podążamy ścieżką postępu i innowacji. Razem tworzymy przyszłość pełną 

pozytywnych zmian! Nagrodzeni zostaliśmy za rozwój społeczno-gospodarczy obejmujący 

zrealizowane inwestycje, działania społeczne, dynamikę rozwoju oraz nowoczesne 

zarządzanie! Dla mnie to szczególne wyróżnienie i potwierdzenie, że idziemy w dobrym 

kierunku! Inwestujemy w miejsca i ludzi! Dbamy, aby każda dziedzina życia, ważna dla 

mieszkańców spełniała ich oczekiwania. Obiektywne wskaźniki pokazują, jak wiele dobrego 

udało się zrobić w naszej gminie, co, myślę, dla wielu jest widoczne gołym okiem. 

Jestem bardzo wdzięczna moim Współpracownikom, dzięki którym udało się tak wiele 

osiągnąć. Dziękuję Radnym i Liderom sołectw za współpracę, zawsze podkreślam, że sukces 

możliwy jest jedynie przy dobrej pracy zespołowej! Dziękuję za docenienie Fundacji Rozwoju 

Demokracji Lokalnej! W Powiecie Nyskim wśród 9 gmin jesteśmy 3 gminą! Wyprzedziliśmy 

6 gmin - 3 gminy miejsko- wiejskie i 3 gminy wiejskie! 

W 2023 r. na wskaźnik syntetyczny składały się następujące wskaźniki składowe, będące 

stymulantami (S) bądź destymulantami (D): 

• Średnioroczne dochody własne budżetów gmin na 1 mieszkańca w latach 2020-2022; 

(S) 

• Średnioroczne wydatki majątkowe inwestycyjne budżetów gmin na 1 mieszkańca 

w latach 2020-2022; (S) 

• Średnioroczny wskaźnik zadłużenia budżetów gmin w latach 2020-2022; (D) 

• Udział wydatków bieżących budżetów gmin na administrację publiczną w wydatkach 

ogółem w 2022 r.; (D) 



• Średnioroczne środki z Unii Europejskiej i innych źródeł niepodlegające zwrotowi na 

finansowanie programów i projektów unijnych, stanowiące dochód budżetów gmin na 

1 mieszkańca w latach 2020-2022; (S) 

• Liczba podmiotów gospodarki narodowej zarejestrowanych REGON na 1000 ludności 

w wieku produkcyjnym w 2022 r.; (S) 

• Wyniki egzaminu ósmoklasisty w roku szkolnym 2021/2022 - średni wynik w %; (S) 

• Saldo migracji na 1000 ludności w 2022 r.; (S) 

• Wydatki budżetów gmin na kulturę i ochronę dziedzictwa narodowego (z wyłączeniem 

wydatków majątkowych inwestycyjnych) na 1 mieszkańca w 2022 r.; (S) 

• Udział środków przekazanych organizacjom pozarządowym i innym podmiotom 

prowadzącym działalność pożytku publicznego w wydatkach bieżących budżetów gmin 

w 2022 r.; (S) 

• Wydatki budżetów gmin na ochronę powietrza atmosferycznego i klimatu na 

1 mieszkańca w 2022 r.; (S) 

• Odsetek korzystających z sieci kanalizacyjnej w 2022 r.; (S) 

• Przyrost naturalny na 1000 ludności w 2022 r.; (S) 

• Udział powierzchni objętej obowiązującymi miejscowymi planami zagospodarowania 

przestrzennego w powierzchni ogółem gminy w 2022 r.; (S) 

• Wydatki bieżące budżetów gmin na oświatę, wychowanie i opiekę nad dzieckiem 

w wieku do lat na 1 mieszkańca w wieku przedprodukcyjnym w 2022 r.; (S) 

Udział nakładów na szkolenia pracowników rad i urzędów gmin w wydatkach bieżących 

budżetów gmin na administrację publiczną w 2022 r.; (S) 

Zestaw wskaźników został dobrany w taki sposób, aby obrazował wszystkie te aspekty, na które 

bezpośredni wpływ posiada samorząd gminny (m.in. jakość i dostępność edukacji, sprawność 

administracji publicznej, gospodarka finansowa, stan środowiska naturalnego), jak również 

obrazował ich atrakcyjność osadniczą i inwestycyjną, czego skutecznym probierzem 

są wskaźniki demograficzne oraz gospodarcze.   

 

Ranking identyfikuje i promuje gminy wyróżniające się pod względem zrównoważonego 

rozwoju, łączącego kwestie społeczne, gospodarcze, środowiskowe i przestrzenne. 

11.01.24 r. 

Spotkanie robocze dot. integracji środowiska górali na Opolszczyźnie, relacja na fb. Wójta Gm. 

i w NN. 

12.01.24 r. Rada budowy – SUW 

 

 



17.01.24 r. 

SIM- umowa. Relacja na fb Wójta Gm. Wybudujemy nowe mieszkania! Pozyskaliśmy na ten 

cel 3 mln zł! 

Dn 17.01.24 r. w Urzędzie Gminy w Skoroszycach odbyło się Nadzwyczajne Walne 

Zgromadzenie Wspólników Spółki PROJEKT MUNICYPALNY NYSA SIM SP. Z O. O. 

z siedzibą w Nysie, na którym Gmina Skoroszyce za 3 000 000 zł objęła udziały w tej spółce, 

stając się tym samym udziałowcem wyspecjalizowanej spółki powołanej do budowy mieszkań. 

Dzięki pozyskanym środkom finansowym, pochodzącym z Rządowego Funduszu Rozwoju 

Mieszkalnictwa powstaną nowe mieszkania czynszowe z możliwością wykupu po 15 latach. 

Mieszkania budowane w tej formule przeznaczone są dla osób i rodzin nieposiadających 

własnego mieszkania, które dysponują środkami na regularne opłacanie czynszu, jednak ich 

dochody są za niskie na zaciągnięcie kredytu hipotecznego na mieszkanie. W pierwszej 

kolejności przebudujemy na mieszkania szkołę w Starym Grodkowie. 

Oprócz Gminy Skoroszyce do spółki przystąpiły również Gmina Kamiennik i Gmina 

Pakosławice . Łącznie spółka ma 5 udziałowców. Oprócz wymienionych gmin należą do niej 

jeszcze Miasto i Gmina Nysa i ARN - Agencja Rozwoju Nysy. 

 

19.01.24 r. 

• Posiedzenie Komisji Wspólnej, 

• Zebranie sprawozdawcze OSP Chróścina 

22.01.24 r. 

• W Karłowicach podsumowanie funkcjonowania w 2023 r. Programu Odnowa Wsi. 

Jasełka Skoroszyce – 5.01.24 r. 

• Zebranie w Chróścinie Odnowy Wsi i RS – wybór zadania na MIS. 

25.01.24 r. 

• Rada budowy – SUW, 

• Przebudowa świetlicy w Czarnolesie. 

Otrzymałam pismo dot. ul. Kolejowej. PKP S.A. Oddział Gospodarowania Nieruchomościami 

i PKP Polskie Linie Kolejowe S.A. pozytywnie zaopiniowano podział nieruchomości 

i późniejszy jej obrót - działki na poszerzenie pasa dr. PKP dokonało odpowiedniej korekty 

granic ze względu na obecność środków trwałych PKP – idzie o światłowód, przyczółki 

wiaduktu i nasyp kolejowy. Mam też już efekt działania projektanta – wniesione zostały 

do projektu nowe ustalenia. 

Zjazdy dla mieszkańców Makowic przy remontowanej dr przez wieś, po ost. spotkaniu 

z kierownikiem budowy, ostatecznie do połowy lutego, dalej jestem domówiona na działanie 

na Os. Zacisze, przejazd kolejowy – uzupełnienie asfaltu. Cena firmy wyk. ul. Działkową była 

nie do przyjęcia, stąd inne rozwiązanie. 

Wchodzi wykonawca na kompleks ul. w Sidzinie – Krótka, Sportowa, dojazd wraz 

z parkingiem do boiska – firma Rocon. 

Dziś tj. 26.01.24 r. otwarcie ofert na zad. budowa wiaty w St. Gr. 

Chróścina ul. Szkolna – nastąpiło otwarcie ofert, wybór najtańszej, trwa weryfikacja 

dokumentów, 11 ofert, najniższa 673 153 zł, najwyższa 973 320 zł. 

https://www.facebook.com/gmina.pakoslawice?__cft__%5B0%5D=AZVN0D9D8xe4-mIGI87yInba6qCZGxr65zAnBGBIimUVo-VaYzu3-M3R4VKnE-5EMuSkPZX9jRnNbunIWaIsSGzDfFSS7L_H9aAf83yhR-5Ji0GEw143ME-BH4F5wcJp4sqaurodYpHgMzn_ja3Ohb1p5cXi7TabBzikjVlaYhrxYvlOB-MTbs__uY_tPBhcJKc&__tn__=-%5DK-R
https://www.facebook.com/gmina.pakoslawice?__cft__%5B0%5D=AZVN0D9D8xe4-mIGI87yInba6qCZGxr65zAnBGBIimUVo-VaYzu3-M3R4VKnE-5EMuSkPZX9jRnNbunIWaIsSGzDfFSS7L_H9aAf83yhR-5Ji0GEw143ME-BH4F5wcJp4sqaurodYpHgMzn_ja3Ohb1p5cXi7TabBzikjVlaYhrxYvlOB-MTbs__uY_tPBhcJKc&__tn__=-%5DK-R
https://www.facebook.com/nysa.eu?__cft__%5B0%5D=AZVN0D9D8xe4-mIGI87yInba6qCZGxr65zAnBGBIimUVo-VaYzu3-M3R4VKnE-5EMuSkPZX9jRnNbunIWaIsSGzDfFSS7L_H9aAf83yhR-5Ji0GEw143ME-BH4F5wcJp4sqaurodYpHgMzn_ja3Ohb1p5cXi7TabBzikjVlaYhrxYvlOB-MTbs__uY_tPBhcJKc&__tn__=-%5DK-R
https://www.facebook.com/AgencjaRozwojuNysy?__cft__%5B0%5D=AZVN0D9D8xe4-mIGI87yInba6qCZGxr65zAnBGBIimUVo-VaYzu3-M3R4VKnE-5EMuSkPZX9jRnNbunIWaIsSGzDfFSS7L_H9aAf83yhR-5Ji0GEw143ME-BH4F5wcJp4sqaurodYpHgMzn_ja3Ohb1p5cXi7TabBzikjVlaYhrxYvlOB-MTbs__uY_tPBhcJKc&__tn__=-%5DK-R


Zostaje przetarg na kanaliz. sanit. w Sidzinie, nad tym pracuje aktualnie Referat Planowania 

i Inwestycji 

Radna z Chróściny pytała o Dino – tak, budowa tego sklepu przy ul. Szkolnej w Chróścinie. 

Inwestujemy w miejsca i ludzi, dlatego dziękuję pięknie za wspólne chwile podczas: 

Jasełka w Skoroszycach – 5.01.24 r. 

Orszak 3 Króli w Chróścinie – 6.01.24 r. 

Zakończenie 3. edycji Ligi Futsalu – 14.01.24 r. 

Kolędowanie w St. Grodkowie – 14.01.24 r. 

Koncert noworoczny zespołu z Ukrainy, którego członkami są potomkowie Polaków 

zamieszkujących Kresy II Rzeczypospolitej – 16.01.24 r. 

Kolędowanie na Os. Tumbewa – 20.01.24 r. 

Dziękuję za wspólne działanie. 

Ad. 4 Następnie Przewodniczący RG przeszedł do pkt 4 porządku obrad: podjęcie uchwały 

w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2024 rok. Oddał głos Pani Skarbnik. która wskazała 

zmiany: 

1) zmniejszenie dochodów (roz. 60016 , § 6290) o kwotę 2 428 120,00 zł środki z Rządowego 

Funduszu Rozwoju Dróg, 

2) zwiększenie przychodów na drogi – ul. Krótka, ul. Sportowa, dojazd do boiska i parking 

przy boisku w miejscowości Sidzina o kwotę 1 961 751,41 zł, 

3) zwiększenie przychodów na ośrodki związane z pomocą obywatelom Ukrainy (zadanie 

oświatowe) w kwocie 88 685,12 zł oraz program Life w kwocie 5124,57 zł, 

4) wprowadzono dodatkowe zadanie inwestycyjne pod nazwą „Budowa wiaty w Starym 

Grodkowie” na łączną kwotę 180 000,00zł. 
Następnie Przewodniczący RG odczytał projekt uchwały, po czym zarządził głosowanie. 

 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych przy nieobecności Radnych: Fornalik i Kapinos 

 

Lp. Nazwisko i imię Za Przeciw Wstrzymał się 

1. Sokołowski Henryk                         X   

2. Fornalik Urszula                        nieobecna   

3. Kalisz Anna                                     X   

4. Borelowska Violetta                                     X   

5. Gawlas Katarzyna                            X   

6. Gmyr Czesława                                X   

7. Jakisz Jan                                         X   

8. Juśkiewicz Aurelia                           X   

9. Kapinos Marcin                         nieobecny   

10.Klimas Piotr                  X   

11. Kraska Rafał                                  X   

12. Rogalińska Janina                          X   

13. Rzepka Marcin                               X   

14. Srebniak Jan                                   X   

15. Winnik Kazimierz                          X   



 

Przewodniczący RG: 13 głosami ,, za” uchwała w sprawie zmian w budżecie 2024 r. została 

przyjęta. 

 

Ad. 5 Przewodniczący RG przypomniał, że WPF związany jest ściśnie z budżetem, więc 

zmiany wprowadzone do budżetu będą również wprowadzone do WPF. 

Przewodniczący RG, odczytał projekt uchwały i zarządził głosowanie. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych przy nieobecności: Fornalik i Kapinos 

 

Lp. Nazwisko i imię Za Przeciw Wstrzymał się 

1. Sokołowski Henryk                         X   

2. Fornalik Urszula                        nieobecna   

3. Kalisz Anna                                     X   

4. Borelowska Violetta                                          X   

5. Gawlas Katarzyna                            X   

6. Gmyr Czesława                                X   

7. Jakisz Jan                                         X   

8. Juśkiewicz Aurelia                           X   

9. Kapinos Marcin                         nieobecny   

10.Klimas Piotr                  X   

11. Kraska Rafał                                  X   

12. Rogalińska Janina                          X   

13. Rzepka Marcin                               X   

14. Srebniak Jan                                   X   

15. Winnik Kazimierz                          X   

Przewodniczący RG: 13 głosami ,, za” uchwała w sprawie zmiany WPF została przyjęta. 

 

Ad. 6 Przewodniczący przeszedł do podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia 

długoterminowego kredytu. 

Przewodniczący RG przekazał głos Pani Skarbnik, która wyjaśniła iż kredyt jest potrzebny na 

realizację zadań inwestycyjnych pod nazwą : 

„Przebudowa i rozbudowa dróg w Skoroszycach – ulice: Słoneczna, Ogrodowa, Działkowa – 

Etap 1 ul Słoneczna” 

„Przebudowa i rozbudowa dróg w Skoroszycach – ulice: Słoneczna, Ogrodowa, Działkowa – 

Etap 2 ul. Słoneczna i Ogrodowa” 

Kredyt w wysokości do 4 500 000 zł ma pokryć wkład własny stanowiący 30% kosztów 

przedsięwzięcia. Kredyt ma być zaciągnięty na 7 lat, spłacany ma być w jednej racie rocznej, 

a odsetki od niego w ratach co miesięcznych. 

Przewodniczący RG, odczytał projekt uchwały i zarządził głosowanie. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych przy nieobecności: Fornalik i Kapinos 

 

 

Lp. Nazwisko i imię Za Przeciw Wstrzymał się 

1. Sokołowski Henryk                         X   

2. Fornalik Urszula                        nieobecna   

3. Kalisz Anna                                     X   

4. Borelowska Violetta                                     X   



5. Gawlas Katarzyna                            X   

6. Gmyr Czesława                                X   

7. Jakisz Jan                                         X   

8. Juśkiewicz Aurelia                           X   

9. Kapinos Marcin                         nieobecny   

10.Klimas Piotr                  X   

11. Kraska Rafał                                  X   

12. Rogalińska Janina                          X   

13. Rzepka Marcin                               X   

14. Srebniak Jan                                   X   

15. Winnik Kazimierz                          X   

 

Przewodniczący RG: 13 głosami ,, za” uchwała w sprawie zaciągnięcia kredytu 

długoterminowego została przyjęta. 

Ad. 7 Przewodniczący przeszedł do następnego punktu obrad – p odjęcie uchwały w sprawie 

ustalenia zasad i wysokości diet przewodniczącym organu wykonawczego jednostki 

pomocniczej 
Przewodniczący RG, odczytał projekt uchwały i zarządził głosowanie. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych przy nieobecności: Fornalik i Kapinos 

Lp. Nazwisko i imię Za Przeciw Wstrzymał się 

1. Sokołowski Henryk                         X   

2. Fornalik Urszula                        nieobecna   

3. Kalisz Anna                                     X   

4. Borelowska Violetta                                 X   

5. Gawlas Katarzyna                            X   

6. Gmyr Czesława                                X   

7. Jakisz Jan                                         X   

8. Juśkiewicz Aurelia                           X   

9. Kapinos Marcin                         nieobecny   

10.Klimas Piotr                  X   

11. Kraska Rafał                                  X   

12. Rogalińska Janina                          X   

13. Rzepka Marcin                               X   

14. Srebniak Jan                                   X   

15. Winnik Kazimierz                            X 

 

Przewodniczący RG: 12 głosami ,, za” , 1 głos „wstrzymany” uchwała w sprawie ustalenia 

zasad i wysokości diet przewodniczącym organu wykonawczego jednostki pomocniczej została 

przyjęta. 

 

Ad. 8  Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji celowej z budżetu Gminy Skoroszyce 

na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytku wpisanym do 

rejestru zabytków na terenie Gminy Skoroszyce - Stary Grodków 

 

Przewodniczący RG, odczytał projekt uchwały i zarządził głosowanie. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych przy nieobecności: Fornalik i Kapinos 

Lp. Nazwisko i imię Za Przeciw Wstrzymał się 

1. Sokołowski Henryk                         X   

2. Fornalik Urszula                        nieobecna   

3. Kalisz Anna                                     X   



4. Borelowska Violetta                                X   

5. Gawlas Katarzyna                            X   

6. Gmyr Czesława                                X   

7. Jakisz Jan                                         X   

8. Juśkiewicz Aurelia                           X   

9. Kapinos Marcin                         nieobecny   

10.Klimas Piotr                  X   

11. Kraska Rafał                                  X   

12. Rogalińska Janina                          X   

13. Rzepka Marcin                               X   

14. Srebniak Jan                                   X   

15. Winnik Kazimierz                          X   

 

Przewodniczący RG: 13 głosami ,, za” , uchwała w sprawie przyznania dotacji celowej z 

budżetu Gminy Skoroszyce na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy 

zabytku wpisanym do rejestru zabytków na terenie Gminy Skoroszyce - Stary Grodków została 

przyjęta. 

 

Ad. 9. Podjęcie uchwały uchwały w sprawie przyznania dotacji celowej z budżetu Gminy 

Skoroszyce na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytku 

wpisanym do rejestru zabytków na terenie Gminy Skoroszyce – Sidzina. 

Przewodniczący przeszedł do odczytania treści projektu uchwały i zarządził głosowanie. 

W głosowaniu wzięło udział 12 radnych przy nieobecności: Fornalik, Borelowska i Kapinos 

Lp. Nazwisko i imię Za Przeciw Wstrzymał się 

1. Sokołowski Henryk                         X   

2. Fornalik Urszula                        nieobecna   

3. Kalisz Anna                                     X   

4. Borelowska Violetta                             nieobecna   

5. Gawlas Katarzyna                            X   

6. Gmyr Czesława                                X   

7. Jakisz Jan                                         X   

8. Juśkiewicz Aurelia                           X   

9. Kapinos Marcin                         nieobecny   

10.Klimas Piotr                  X   

11. Kraska Rafał                                  X   

12. Rogalińska Janina                          X   

13. Rzepka Marcin                               X   

14. Srebniak Jan                                   X   

15. Winnik Kazimierz                          X   

 

Przewodniczący RG: 12 głosami ,, za” , uchwała w sprawie przyznania dotacji celowej z 

budżetu Gminy Skoroszyce na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy 

zabytku wpisanym do rejestru zabytków na terenie Gminy Skoroszyce – Sidzina została 

przyjęta. 

 

Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla części obrębu Giełczyce. 

Przewodniczący RG przypomniał radnym, że zmiana dot. terenu gdzie dawniej funkcjonowało 

boisko sportowe. Aktualnie od kilku lat teren ten jest nie używany. 

 



Przewodniczący przeszedł do odczytania treści projektu uchwały i zarządził głosowanie. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych przy nieobecności: Fornalik i Kapinos 

 

Lp. Nazwisko i imię Za Przeciw Wstrzymał się 

1. Sokołowski Henryk                         X   

2. Fornalik Urszula                        nieobecna   

3. Kalisz Anna                                     X   

4. Borelowska Violetta                                        nieobecna   

5. Gawlas Katarzyna                            X   

6. Gmyr Czesława                                X   

7. Jakisz Jan                                         X   

8. Juśkiewicz Aurelia                           X   

9. Kapinos Marcin                         nieobecny   

10.Klimas Piotr                  X   

11. Kraska Rafał                                  X   

12. Rogalińska Janina                          X   

13. Rzepka Marcin                               X   

14. Srebniak Jan                                   X   

15. Winnik Kazimierz                          X   

 

Przewodniczący RG: 13 głosami ,, za” , uchwała w sprawie uchwalenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla części obrębu Giełczyce została przyjęta. 

 

Ad. 11. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla części obrębu Sidzina. 

Pani Wójt wyjaśniła, że zmiana ma dotyczyć działek, które znajdą się w sąsiedztwie 

obwodnicy, terenu w pobliżu remizy oraz na wniosek mieszkańców działki znajdujące się przy 

ul. Parkowej. 

Przewodniczący przeszedł do odczytania treści projektu uchwały i zarządził głosowanie. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych przy nieobecności: Fornalik i Kapinos 

 

Lp. Nazwisko i imię Za Przeciw Wstrzymał się 

1. Sokołowski Henryk                         X   

2. Fornalik Urszula                        nieobecna   

3. Kalisz Anna                                     X   

4. Borelowska Violetta                                     nieobecna   

5. Gawlas Katarzyna                            X   

6. Gmyr Czesława                                X   

7. Jakisz Jan                                         X   

8. Juśkiewicz Aurelia                           X   

9. Kapinos Marcin                         nieobecny   

10.Klimas Piotr                  X   

11. Kraska Rafał                                  X   

12. Rogalińska Janina                          X   

13. Rzepka Marcin                               X   

14. Srebniak Jan                                   X   

15. Winnik Kazimierz                          X   

 

Przewodniczący RG: 13 głosami ,, za” , uchwała w sprawie uchwalenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla części obrębu Sidzina została przyjęta. 



 

Ad. 12 Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji zadania pod nazwą „Od Juniora do 

Seniora – aktywnie spędzaj czas – 4. edycja” w ramach 6. edycji Marszałkowskiego Budżetu 

Obywatelskiego Województwa Opolskiego 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały i zarządził głosowanie. 

Przewodniczący przeszedł do odczytania treści projektu uchwały i zarządził głosowanie. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych przy nieobecności: Fornalik i Kapinos 

Lp. Nazwisko i imię Za Przeciw Wstrzymał się 

1. Sokołowski Henryk                         X   

2. Fornalik Urszula                        nieobecna   

3. Kalisz Anna                                     X   

4. Borelowska Violetta                                         nieobecna   

5. Gawlas Katarzyna                            X   

6. Gmyr Czesława                                X   

7. Jakisz Jan                                         X   

8. Juśkiewicz Aurelia                           X   

9. Kapinos Marcin                         nieobecny   

10.Klimas Piotr                  X   

11. Kraska Rafał                                  X   

12. Rogalińska Janina                          X   

13. Rzepka Marcin                               X   

14. Srebniak Jan                                   X   

15. Winnik Kazimierz                          X   

 

 

Przewodniczący RG: 13 głosami ,, za” , uchwała w sprawie przyjęcia do realizacji zadania pod 

nazwą „Od Juniora do Seniora – aktywnie spędzaj czas – 4. edycja” w ramach 6. edycji 

Marszałkowskiego Budżetu Obywatelskiego Województwa Opolskiego, została przyjęta 

 

Ad. 12A Przyjęcie projektu uchwały w sprawie usunięcia obiektu „Poległym za Wolność Naszą 

i Waszą” 

Przewodniczący RG przekazał głos Panu Zastępcy Wójta – Bernardowi Rudkowskiemu, który 

odczytał uzasadnienie do uchwały – stanowiący załącznik nr 1 do uchwały. 

„W związku z pismem sygn. BUWIII-941-7(169)/22 z dnia 29.11.2023 r. Prezesa Instytutu 

Pamięci Narodowej Komisji Ścigania Zbrodni przeciwko Narodowi Polskiemu Rada Gminynie 

wyraża woli działania zmierzającego do usunięcia pomnika „Poległym za Wolność Naszą i Wa-

szą”, który zlokalizowany jest przy ul. Braterstwa Broni w Skoroszycach. Obecnie pomnik nie 

posiada w żadnej mierze znamion reliktu komunistycznego zniewolenia Polski. W 2015 r. 

podjęte zostały pierwsze prace mające na celu skuteczne pozbycie się elementów mających 

wydźwięk czasów słusznie minionych XX w. 

Na mocy uchwały nr XLIV/370/2023 Rady Gminy Skoroszyce z dnia 12 maja 2023 r. pomnik 

otrzymał nową uniwersalną nazwę „Poległym za Wolność Naszą i Waszą”. Ta ogólna i szeroka 

nowa nazwa pomnika ma szczególny wymiar tu – u nas, na Opolszczyźnie – w naszym tyglu 

etnicznym, w który przez dekady ze świadomym wysiłkiem integracji wpisujemy się jako au-

tochtoni, zabużanie i górale. W 2015 r. w pierwszym rzucie zmieniona została tablica dedyka-

cyjna. Na szczycie bryły pomnika widnieje wizerunek mosiężnego orła w koronie – symbolu 

polskości. Dalej zostały wyremontowane schody. Wokół zainstalowano nowe nasadzenia roślin 

ozdobnych. Zadbano o doświetlenie tego obiektu. Obok bryły pomnika zamontowano 3 maszty 

flagowe: z flagą Polski, Unii Europejskiej i Gm. Skoroszyce. 



Od 2023 r. tło pomnika stanowi baner przedstawiający najwspanialsze bitwy w dziejach oręża 

polskiego. Jego treść przeszła konsultację IPN Delegatury w Opolu. pomnik jest miejscem or-

ganizacji gminnych uroczystości patriotycznych. Pod pomnikiem młodzież szkolna składa 

kwiaty, czcząc w ten sposób tych, którzy przelali krew za wolność tych ziem.” 

Przewodniczący przeszedł do odczytania treści projektu uchwały i zarządził głosowanie. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych przy nieobecności: Fornalik i Kapinos 

Lp. Nazwisko i imię Za Przeciw Wstrzymał się 

1. Sokołowski Henryk                         X   

2. Fornalik Urszula                        nieobecna   

3. Kalisz Anna                                     X   

4. Borelowska Violetta                                         nieobecna   

5. Gawlas Katarzyna                            X   

6. Gmyr Czesława                                X   

7. Jakisz Jan                                         X   

8. Juśkiewicz Aurelia                           X   

9. Kapinos Marcin                         nieobecny   

10.Klimas Piotr                  X   

11. Kraska Rafał                                  X   

12. Rogalińska Janina                          X   

13. Rzepka Marcin                               X   

14. Srebniak Jan                                   X   

15. Winnik Kazimierz                          X   

 

Przewodniczący RG: 13 głosami ,, za” , uchwała w sprawie braku woli usunięcia obiektu 

„Poległym za Wolność Naszą i Waszą” została przyjęta. 

 

Ad. 12B Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu i dzierżawy 

na okres kolejnych 3 lat. 

Przewodniczący  przeszedł do odczytania treści projektu uchwały i zarządził głosowanie. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych przy nieobecności: Fornalik i Kapinos 

Lp. Nazwisko i imię Za Przeciw Wstrzymał się 

1. Sokołowski Henryk                         X   

2. Fornalik Urszula                        nieobecna   

3. Kalisz Anna                                     X   

4. Borelowska Violetta                                         nieobecna   

5. Gawlas Katarzyna                            X   

6. Gmyr Czesława                                X   

7. Jakisz Jan                                         X   

8. Juśkiewicz Aurelia                           X   

9. Kapinos Marcin                         nieobecny   

10.Klimas Piotr                  X   

11. Kraska Rafał                                  X   

12. Rogalińska Janina                          X   

13. Rzepka Marcin                               X   

14. Srebniak Jan                                   X   

15. Winnik Kazimierz                          X   

 

Przewodniczący RG: 13 głosami ,, za” , uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

umowy najmu i dzierżawy na okres kolejnych 3 lat została przyjęta. 



 

Ad. 13 i 14 

Sołtys wsi Chróścina – K. Bryła: Drodzy radni, jesteśmy dla mieszkańców cały miesiąc, 24 

godziny na dobę. Proszę o zastanowienie się nad potrąceniami z diet. 

 

Mecenas przypomniał, iż zapis dot. potrąceń z diety został wprowadzony już kilka lat temu. 

Jednakże, to od radnych zależy o jakiej wartości procentowej mówimy. 

 

Sołtys K. Bryła zaprosił wszystkich obecnych na kolędowanie w Chróścinie (28.01.2024 r.) 

Pani Wójt zaprosiła również na kolędowanie Związku Podhalan w Rajczy. 

 

Ad. 15 Przewodniczący zamknął posiedzenie. 

 

 

 

 

 

 

 

Sporządziła: 

M. Kumorek 


